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P R O T O K Ó Ł  Nr XVIII/2016 

z XVIII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 3 czerwca 2016 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 10:30 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2015 rok oraz 

przedstawienie potrzeb w tym zakresie. 

8. Informacja z działalności GKRPA za rok 2015. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2016 

– 2020, 

3) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 

4) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o powierzeniu realizacji zadań 

inwestycyjnych pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 5597P              

w m. Mączniki” oraz „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 5586 w 

m. Głuszyna”. 

5)  zmieniająca uchwałę w sprawie statutu gminy Kraszewice, 

6)  umieszczenia tablicy pamiątkowej, 

7) przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci                    

i młodzieży zamieszkałych na terenie Gminy Kraszewice, 

8) określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym 

uczniom z terenu Gminy Kraszewice. 

10. Wnioski i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na wnioski. 

12. Zakończenie obrad sesji 
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W sprawie porządku obrad zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do porządku obrad zostanie 

wprowadzona zmiana polegająca na wykreśleniu punktu 8. Informacja                     

z działalności GKRPA za rok 2015 z powodu nieobecności 

Przewodniczącego Komisji. Informacja zostanie przedstawiona na kolejnej 

sesji.  

Radny Jan Kędzia zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dotyczącego upoważnienia wójta gminy do poczynienia starań w celu 

odzyskania mienia gminy o powierzchni 17 ha. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wniosek należy złożyć                        

w punkcie 10. porządku obrad, gdzie zostanie on poddany pod głosowanie.  

Upoważnienie powinno być nadane w drodze uchwały. 

Radna Małgorzata Broniecka zwróciła uwagę, że należy wykreślić z porządku 

obrad punkt 7. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2015 

rok oraz przedstawienie potrzeb w tym zakresie. W ubiegłym tygodniu 

Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę GOPS, gdzie dokonano analizy 

za rok 2015, sformułowano wnioski oraz potrzeby. Nie ma zatem powodu, 

aby powielać te same informacje. Ponadto wnioski pokontrolne zostaną 

przedstawione na sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że ww. punkt jest ujęty w planie 

pracy Rady Gminy, dlatego musimy ten temat omówić. Radni będą 

weryfikować realizowanie planu, dlatego punkt powinien być 

przeanalizowany. Pani kierownik przedstawi krótką informację, co na pewno 

nie zabierze dużo czasu. 

  

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano innych uwag i zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy                                 

z wykreśleniem punktu 8. Informacja z działalności GKRPA za rok 2015. 

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XVIII Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Ryszard Ilski. 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XVII sesji Radny Sylwester Gołdyn oznajmił, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował                           

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                  

XVII sesji Rady Gminy w dniu 29 kwietnia 2016 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
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Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym               

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 29 kwietnia 2016 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Powiatu Jan Puchała zapytał, czy została przeprowadzona 

modernizacja oświetlenia ulicznego przy ul. Wieruszowskiej                                   

w Kraszewicach. Ponadto stwierdził, że oświetlenie na terenie Mącznik 

wykonano w krótkim czasie.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że Spółka Oświetlenie Uliczne i Drogowe w miesiącu 

styczniu zerwała umowę z firmą, która wykonywała dokumentację na to 

zadanie. Zgodnie z otrzymanym pismem gmina nie będzie obciążana 

dodatkowymi kosztami, jednak należy zacząć procedurę od początku. 

Wyłoniono nowego wykonawcę i ponownie jest sporządzana dokumentacja 

projektowa. Natomiast, co do modernizacji oświetlenia w Mącznikach, 

zadanie od początku jest prowadzone przez gminę, która zleca wykonanie 

projektu oraz wyłania wykonawcę. Następnie zrealizowane zadanie będzie 

oddane spółce. Na takich samych zasadach modernizacja będzie się odbywać 

na terenie Kuźnicy Grabowskiej. W przypadku realizacji zadania przy                    

ul. Wieruszowskiej SOUiD podjęła się wykonania całości inwestycji od 

dokumentacji po oddanie do użytku, dlatego zadanie przeciąga się w czasie.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Mam prośbę w imieniu mieszkańców Racławic, aby przyśpieszyć wymianę 

pompy, ponieważ mamy słabe ciśnienie. Poprzednio nie było takich 

problemów, a teraz wieczorem mieszkańcy monitują, więc gdyby była szansa, 

to należy przyśpieszyć to zadanie.” 

Radny Marcin Cichosz poruszył następujące sprawy: 

- zapytał, czy w związku z wyłonieniem nowego dostawcy energii będzie 

również zmniejszone zapotrzebowanie na boisku orlik; 

- zwrócił uwagę, że nie zostały usunięte wystające gałęzie drzew na boisku 

orlik. 

Wójt Gminy odp., że jeżeli chodzi o energię na boisku orli, to moc została 

wycofana. Natomiast, drzewa znajdują się na terenie posesji prywatnej. 

Przeprowadzano dwukrotnie rozmowy z właścicielami, którzy nie są 

zainteresowani usunięciem konarów. Zgodnie z prawem gmina może usunąć 

gałęzie we własnym zakresie, co zostanie wykonane.   

Radny Powiatu, Jan Puchała zapytał, czy cena za energię, uzyskana w wyniku 

przetargu jest wartością brutto.  

Skarbnik Gminy odp., że w chwili obecnej znamy wykonawcę, który podał 

najniższą cenę za energię. Jednak przetarg nie został rozstrzygnięty, ponieważ 

czekamy na ewentualne odwołania wykonawców. Prowadzono licytację 

elektroniczną i każdy uczestnik mógł śledzić zaproponowane ceny. 
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Radny Jan Wojtaszek zapytał, czy zmniejszenie mocy energii będzie miało 

także wpływ na lodowisko.  

Wójt Gminy odp., że głównie chodziło o rezygnację z lodowiska, stąd 

wynikało zmniejszenie zapotrzebowania na energię. 

Radny Jan Kędzia zauważył dobrą inicjatywę sponsora, który zakupił kostkę 

brukową na osiedle w Kraszewicach. Czy nie należało by zatem w zamian 

umorzyć ratę podatku lub zastosować inny rodzaj ulgi dla tej firmy.   

Wójt Gminy odp., że po umorzeniu przedsiębiorca przestaje być sponsorem. 

Ta osoba wyszła z inicjatywą, że skoro gmina zagospodarowała teren, to ze 

swej strony należy również podjąć pewne działania. Należy zatem tylko 

chwalić taką postawę.  

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

- komisja statutowa – 2 posiedzenia, 

- komisja budżetu – 1 posiedzenie, 

- komisja rolnictwa – 1 posiedzenie, 

- komisja rewizyjna – 2 posiedzenia. 

Ponadto odbyły się następujące spotkania z udziałem radnych Rady Gminy: 

- 3.05. udział delegacji radnych w uroczystościach z okazji rocznicy 

uchwalenia Konstytucji 3 Maja połączonych ze Świętem Strażaka; 

- 20.05 Przewodniczący Rady brał udział w zebraniu wyborczym Zarządu 

Gminnego OSP, o godz. 18.00 odbyły się biegi w ramach akcji „Polska 

Biega”, gdzie wzięło udział 5 radnych oraz w tym samym dniu radni 

uczestniczyli w spotkaniu w Muzeum Oświaty w Kuźnicy Grabowskiej                     

w ramach akcji Noc Muzeów; 

- 23.05 – spotkanie Związku Gmin Ziemi Ostrzeszowskiej, w którym naszą 

gminę reprezentowała radna Małgorzata Broniecka; 

- 29.05 – festyn rodzinny w Racławicach, gdzie również odbyły się V biegi 

terenowe; 

- 1.06 – III sesja samorządu dziecięcego, w której brali udział uczniowie 

szkół podstawowych. 

Następnie głos zabrali przewodniczący komisji: 

1) Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„- ostatnie posiedzenie komisji statutowej odbyło się wczoraj, protokół będzie 

czytany, gdy będziemy omawiać zmiany w statucie; 

- odbyło się także posiedzenie komisji budżetu, tematem posiedzenia komisji 

było: 

- zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

Kraszewice na 2016 rok, 
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- zakres oraz koszty planowanych remontów bieżących w placówkach 

oświatowych w okresie wakacyjnym, 

- analiza kosztów ogrzewania w szkołach i budynkach gminnych w sezonie 

grzewczym 2015–2016r. oraz dodatkowo uchwały, które są tematem 

posiedzenia dzisiejszej sesji Rady Gminy, które przyjęto jednogłośnie. 

W sprawie kosztów ogrzewania w szkołach i budynkach gminnych 

rozważano zmianę ogrzewania w budynku gminnym z opału stałego (węgiel, 

miał) na ogrzewanie olejowe, jednak okazało się, że ogrzewanie olejowe jest 

droższe; stwierdzono, że należy wymienić instalację ogrzewania w budynku 

gminnym, gdyż obecna instalacja jest zasilana dużą ilością opału, co 

powoduje dodatkowy koszt; w szkołach zainstalowane jest ogrzewanie 

olejowe ze względu na małą kotłownię; koszty ogrzewania maleją ze względu 

na łagodne zimy. Z Urzędu Gminy otrzymaliśmy tabelę, dotyczącą 

ogrzewania w szkołach.” 

Tabela stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Następnie radny omówił tabelę, dotyczącą zakresu oraz kosztów 

planowanych remontów bieżących w placówkach oświatowych w okresie 

wakacyjnym. 

Tabela stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

2) Radny Jan Kędzia przedstawił kwestie omawiane na posiedzeniu Komisji 

Rolnictwa, które odbyło się w dniu 23.05.2016r. Na spotkanie zaproszono                

p.  Marię Deresińską, która reprezentuje Biuro Powiatowe Wielkopolskiej 

Izby Rolniczej w Ostrzeszowie. Przedstawiono sprawozdanie z działalności 

Biura Powiatowego Wielkopolskiej Izby Rolniczej w Ostrzeszowie za rok 

2015. Następnie na prośbę komisji pani Deresińska omawiała kwestie niskiej 

ceny żywca oraz informowała o podejmowanych w tym zakresie działaniach. 

Kolejnym tematem komisji była Informacja o stanie technicznym dróg 

gminnych po sezonie zimowym, przedstawiona przez Inspektora                           

W. Helińskiego. Na zimowe utrzymanie dróg w minionym sezonie 

wydatkowano kwotę 43.743 zł. Informację przyjęto jednogłośnie. Ponadto 

zgodnie z informacją pana Wójta, elektroniczna baza dróg gminnych zostanie 

wykonana za kwotę 12 tys. zł.  

3) Radny Marcin Cichosz przedstawił informację z kontroli: 

- zaległości gminy z tytułu płatności podatków, czynszów oraz opłat za wodę 

i ścieki za rok 2016, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu; 

- GOPS w zakresie prawidłowości przyznawania świadczeń (zasiłki 

jednorazowe, okresowe, stałe) oraz dożywianie za rok 2015, która stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

W sprawie informacji zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Wójt Gminy poinformował, że w zakresie ściągania zaległości ograniczają 

nas przepisy prawa. Wprowadzono możliwość odpracowania zaległości, które 

jednak można stosować tylko do czynszu, z wyłączeniem zaległości z innych 

tytułów. Obecnie z tej formy skorzystały trzy osoby. Kilkanaście osób 

corocznie uchyla się od wszelkich opłat, pomimo wielokrotnych działań 

egzekucyjnych. Do uregulowania zaległości mobilizuje konieczność 
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uzyskania zaświadczenia o niezaleganiu, które jest niezbędne przy ubieganiu  

się o kredyt.  

Skarbnik Gminy dodał, że jest stosowana niewielka liczba umorzeń oraz 

rozkładania zaległości na raty. Wprowadzenie możliwość odpracowania 

zaległości jest formą wyjścia naprzeciw mieszkańcom, co spotyka się                     

z pozytywnym odzewem. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Jan wygląda płatność za dzierżawę 3 ha w Kuźnicy Grabowskiej, czy została 

podpisana umowa z dzierżawcą.” 

Wójt Gminy odp., że została znowelizowana ustawa o obrocie ziemi, która 

wprowadza nowe regulacje w tym zakresie. Obecnie gmina jest w trakcie 

prowadzenie rozmów, a sprawa została przekazana radcy prawnemu.  

Radny Jan Wojtaszek zwrócił się z zapytaniem do Sekretarza Gminy, jak to 

się stało, że do tej pory nie podpisano umowy dzierżawy.  

Sekretarz Gminy odp., że nie posiada informacji w tej sprawie. 

Radny Marcin Cichosz w nawiązaniu do informacji z kontroli GOPS 

stwierdził, że znaczne koszty pociąga za sobą finansowanie kosztów pobytu 

mieszkańców gminy w DPS. Ponadto zdaniem komisji konieczne jest 

podniesienie stawki godzinowej za usługi opiekuńcze, która obecnie wynosi 

4zł/h. 

Kierownik GOPS, Wanda Skorupa poinformowała, że od roku 2017 zostanie 

wprowadzona stawka 12 zł/h z mocy ustawy. Wtedy również osoba, która 

korzysta z opieki opłaca większą kwotę. Nowa stawka zostanie wprowadzona 

w drodze uchwały.  

 

W sprawie informacji nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe informacje do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2015 

rok oraz przedstawienie potrzeb w tym zakresie. 

Informację przedstawiła Kierownik GOPS, Wanda Skorupa.  

Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie informacji zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„W imieniu komisji budżetowej, jak Panie Wójcie wpłynie taki wniosek                   

o zwiększenie środków zapraszam kierownika na posiedzenie komisji.” 

Kierownik GOPS, Wanda Skorupa poinformowała, że zgodnie z pismem                 

z Urzędu Wojewódzkiego gmina ma obowiązek umieszczenia w DPS osoby, 

która wymaga pomocy i nie ma rodziny, która mogłaby sprawować opiekę. 

Obowiązek gminy został jasno określony w ustawie o pomocy społecznej. 

Kierownik GOPS ponosi odpowiedzialność za umieszczenie osoby                  

w odpowiedniej placówce. Jeżeli jednak Rada Gminy nie widzi takiej 

potrzeby, to należy wystosować odpowiednie pismo, które będzie podstawą 

do odmowy.  
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W sprawie informacji nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 12 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVIII/99/2016 w sprawie  

zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok. 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny podczas głosowania radny Marcin Cichosz. 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2016 

– 2020. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia przedstawił propozycję dokonania zmian w zakresie 

załącznika nr 2 do uchwały pn. „wykaz przedsięwzięć”. Zdaniem radnego                      

w odniesieniu do poprzedniej uchwały w sprawie WPF z dnia 29.03. br. 

realizacja wielu zadań została przyspieszona. W związku z powyższym radny 

zawnioskował o przyspieszenie realizacji zadania modernizacji linii 

wodociągowej w sołectwie Kraszewice nr 2. Obecnie zadanie jest w planach 

na lata 2016 – 2020, a proponuje się zmianę na lata 2016 – 2018, tak aby 

realizacja była w bieżącej kadencji. Radny uzasadnił wniosek, stwierdzając, 

że mieszkańcy boją się korzystać z wody z rur azbestowych. Pięć rodzin                  

z sołectwa Kraszewice nr 2 dokonuje zakupu wody w polo markecie do celów 

spożywczych, dbając o swoje zdrowie. Następnie radny zademonstrował 

filtry po okresie 5 – 6 tygodni użytkowania wody. Radny przypomniał, że                 

w Planie Odnowy Miejscowości Kraszewice w roku 2008 ujęto zadanie 

wymiany rur azbestowych na PCV. Obecnie nadszedł już czas na wykonanie 

planu i zrealizowanie inwestycji oczekiwanej przez społeczeństwo. Zdaniem 

radnego najważniejsze jest dbanie o ludzkie zdrowie, które jest wartością 

bezcenną. 

Wójt Gminy stwierdził, że na potwierdzenie swoich słów radny powinien 

przedstawić dokument stwierdzający, że woda nie nadaje się do spożycia, ze 

wskazaniem jej konkretnego składu oraz, czy w prezentowanych filtrach 

znajdują się składniki azbestu. Sanepid przeprowadza okresowe badania 

wody, która została dopuszczona do użytku i należy się tym kierować. Na 

poprzedniej komisji wyjaśniano, że w budżecie jest kwota 10 tys. zł na 

wykonanie dokumentacji inwestycji. Natomiast, co do innych zadań, to 
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przyspieszono terminy realizacji, ponieważ pojawiła się możliwość złożenia 

wniosku o dofinansowanie. Modernizacja linii wodociągowej jest w planie 

realizacji, jednak należy wyjść od dokumentacji, taka jest procedura 

wykonania wszystkich inwestycji. Obecnie nie ma programów naboru 

wniosków na dofinansowanie modernizacji linii wodociągowej. Ogłoszono 

programy dotacji na budowę przedszkola oraz termomodernizację szkoły, 

dlatego przyspieszono termin ich realizacji. Te kwestie wyjaśniał pan 

Skarbnik. Temat wody nie jest w żaden sposób marginalizowany. Zlecono 

mapę do wykonania i po jej otrzymaniu zostanie zlecone sporządzenie 

dokumentacji. Jest to normalny tryb postępowania. Sianie paniki                              

w społeczeństwie jest najlepszym sposobem do tego, aby sobie robić 

kampanię. Jeżeli w dniu dzisiejszym do godz. 15.30 radny nie przedstawi 

dokumentu świadczącego o złej jakości wody, to zostaną wyciągnięte 

konsekwencje i sprawa będzie przeniesiona na inną drogę. Stwierdzenia 

radnego są pomawianiem i oskarżaniem, które nie ma żadnych podstaw. 

Należy przedstawić dokument świadczący o tym, że w filtrach znajdują się 

cząstki azbestu, co zagraża życiu i zdrowiu mieszkańców.  

Radny Jan Kędzia przypomniał, że w roku 2008 podjęto uchwałę w sprawie 

Planu Odnowy Miejscowości, gdzie zawarto stwierdzenie, że sieć 

wodociągowa powinna być w najbliższym czasie wymieniona z rur 

azbestowych na rury PCV.  Zdaniem radnego zachodzi już najwyższy czas, 

aby oczekiwane przez społeczeństwo zadanie zrealizować. Radny podkreślił, 

że najważniejsze jest dbanie o zdrowie ludzkie. 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że popiera realizację tego zadania, 

jednak nie ma potrzeby ciągłego powtarzania tych samych stwierdzeń. Należy 

cierpliwie czekać na przyznanie środków z zewnątrz i zaplanować zadanie              

w kolejnym budżecie. Inwestycja jest kosztowna i na pewno nie ma 

możliwości w połowie roku wygospodarować środki na ten cel. Realizacja 

zadania na pewno nie jest obojętna Radzie ani Wójtowi Gminy. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że punkt badania wody należy umieścić na 

końcu sołectwa Kraszewice nr 2, tak aby nie było wątpliwości co do jakości 

wody. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że punkty badania wody wyznacza Sanepid, a nie 

gmina. Nie może to być posesja prywatna, tylko budynek użyteczności 

publicznej, gdzie muszą być sterylne warunki. Próbki wody są pobierane ze 

stacji i z wyznaczonych punktów.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnego z zapytaniem, które 

zadanie należy wykreślić z budżetu w celu znalezienia środków na wymianę 

rur. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że koszt inwestycji stanowi kwotę tylko 190 tys. 

zł w WPF, które to środki powinny się znaleźć w budżecie.  

Skarbnik Gminy poinformował, że najważniejszym dokumentem 

wyznaczającym zadania do realizacji jest budżet. Natomiast prognoza 

finansowa określa plany do realizacji. Przesunięcie realizacji zadania w czasie 

spowoduje zburzenie konstrukcji budżetu, ponieważ w chwili obecnej nie ma 



 9 

wolnych środków, z których można skorzystać. Należało by zatem 

zrezygnować z realizacji niektórych zadań. W bieżącym roku nie ma                        

w budżecie środków na ten cel. Nie sporządzono kosztorysu, a kwota 190 tys. 

zł stanowi jedynie prognozę. Inwestycja na pewno pochłonie znacznie 

większe środki. Dyskusja w sprawie możliwości realizacji zadania powinna 

być przeniesiona na obrady komisji budżetu, ponieważ należy się zastanowić 

nad wygospodarowaniem środków na ten cel. 

Wójt Gminy dodał, że rezygnacja z realizacji budowy drogi przy ul. Zielonej 

pozwoli na zabezpieczenie środków na wymianę rur. 

Radna Jolanta Łuszczek zwróciła uwagę na problem w m. Jelenie Jeziorki, 

gdzie ciśnienie wody znacznie spada w godzinach wieczornych, co również 

stanowi duży problem dla mieszkańców.  

Radny Jan Kędzia stwierdził, że nie zamierza rezygnować z inwestycji 

budowy ul. Zielonej. Chodzi tylko o przyspieszenie terminu realizacji zadania 

modernizacji linii wodociągowej w sołectwie Kraszewice nr 2, do roku 2018. 

Zdaniem radnego koszt zakupu rur do wykonania zadania stanowi wydatek 

ok. 40 – 50 tys. zł.  

Radny Ryszard Ilski zaproponował, aby powrócić do tematu na komisji 

budżetu, ponieważ w dniu dzisiejszym nie jesteśmy w stanie rozstrzygnąć tej 

sprawy. 

Wójt Gminy stwierdził, że najpierw należy sporządzić mapę wraz                              

z  kosztorysem, ponieważ w chwili obecnej nie wiemy, jaką kwotę należy 

wpisać do WPF. 

Radna Małgorzata Broniecka zawnioskowała o zakończenie dyskusji                        

w sprawie modernizacji linii wodociągowej. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

W głosowaniu uczestniczył nieobecny poprzednio radny Marcin Cichosz. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 12 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę Nr XVIII/100/2016 w sprawie  

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016 – 2020, 

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

3) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 
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W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVIII/101/2016 w sprawie  

udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

4) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o powierzeniu realizacji zadań 

inwestycyjnych pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 5597P              

w m. Mączniki” oraz „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 5586                

w m. Głuszyna”. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Adrian Kruszakin zapytał, jaki jest termin realizacji zadania budowy 

chodników.  

Wójt Gminy odp., że termin zależy od załatwienia kwestii proceduralnych.  

W pierwszej kolejności planuje się wykonanie chodnika w Mącznikach,                   

a następnie w okresie letnim realizowany będzie chodnik w Głuszynie.  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVIII/102/2016 w sprawie  

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o powierzeniu realizacji 

zadań inwestycyjnych pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 

5597P w m. Mączniki” oraz „Budowa chodnika przy drodze powiatowej 

nr 5586 w m. Głuszyna”,  

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

5)  zmieniająca uchwałę w sprawie statutu gminy Kraszewice, 

Projekt uchwały oraz protokół z posiedzenia Komisji Statutowej                      

w dniu 2.06.2016 r. przedstawił Przewodniczący Komisji Statutowej, radny 

Jan Wojtaszek.   

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radca Prawny, Anna Balcerczyk zwróciła uwagę na zapisy wprowadzone do 

§ 70: „Przed posiedzeniem komisji stałej Przewodniczący Komisji po 

zasięgnięciu opinii Wójta oraz Przewodniczącego Rady ustala listę osób 

zaproszonych na komisję.” Zdaniem radcy prawnego, inicjatywa zaproszenia 

gości na posiedzenie należy do przewodniczącego komisji, zatem jest to 

niepotrzebny zapis. Ponadto w planach prac komisji wpisano listę 

zapraszanych osób, więc z góry ustalono, kto będzie brał udział                              

w posiedzeniach. 
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Wójt Gminy stwierdził, że zapis odnośnie konsultowania zapraszanych osób 

powinien być pozostawiony, ponieważ jeżeli gmina prowadzi już pewne 

sprawy, to nie ma potrzeby powielania tematów przez komisje. Zapraszanie 

pewnych osób na komisję nie zawsze jest zasadne.  

Radca Prawny, Anna Balcerczyk stwierdziła, że należy zatem ograniczyć ten 

przepis do konsultacji zapraszanych osób z Wójtem Gminy, z wyłączeniem 

Przewodniczącego Rady. Ponadto, zdaniem radcy prawnego zapis § 80 ust. 3 

w brzmieniu: „Liczba członków Komisji Rewizyjnej ulega zwiększeniu                   

w przypadku zgłoszenia do niej przedstawicieli klubów” jest powielaniem 

przepisów ustawy o samorządzie gminnym.  

Radna Małgorzata Broniecka zapytała, dlaczego wykreślono ze statutu § 100 

ust. 5. 

Radca Prawny, Anna Balcerczyk wyjaśniła, że obowiązuje jawność posiedzeń 

wszystkich komisji, więc nie można zabraniać uczestniczenia w Komisji 

Rewizyjnej radnych nie będących jej członkami. Takie osoby mają prawo 

zabierania głosu, bez prawa do głosowania. 

Radny Jan Kędzia zwrócił uwagę, że radnych obowiązują przepisy ustawy                        

o ochronie danych osobowych.  

Wójt Gminy stwierdził, że informacje o posiedzeniach komisji można 

wysyłać do wszystkich radnych, tak aby osoby zainteresowane mogły brać              

w nich udział. 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że Komisja Rewizyjna nie była 

uważana jako jedna z komisji stałych. Radna zapytała, jak należy się odnieść 

do tego przepisu.  

Radca Prawny, Anna Balcerczyk wyjaśniła, że Komisja Rewizyjna jest 

komisją stałą, więc na wspólnym posiedzeniu członek tej komisji ma prawo 

głosowania i pobierania diety. 

Radny Adrian Kruszakin zaproponował, aby w § 51 dokonać zmiany terminu 

umieszczania materiałów sesyjnych na stronie internetowej z 7 dni na 14 dni, 

tak aby pracownicy mogli bez problemów zachować termin.  

Radca Prawny, Anna Balcerczyk stwierdziła, że jest to termin instrukcyjny, 

który nie przewiduje żadnych sankcji ani konsekwencji niezrealizowania 

obowiązku. Zdaniem radcy prawnego należy całkowicie pominąć 

zapisywanie jakiegokolwiek terminu.  

Wójt Gminy zwrócił uwagę, że ze względu na nawał obowiązków trudno 

będzie dochować terminu. 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że termin 7 dni jest stanowczo zbyt 

krótki.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Uchwały z poprzedniej sesji nie są publikowane. Chcąc się przygotować do 

danej komisji ja nie mam poprzedniej uchwały. To mam przychodzić i jeździć 

codziennie, paliwo nie kosztuje. Wystarczyłoby zajrzeć na stronę, zmiany są 

wprowadzone. Proszę mi pokazać, kiedy były publikowane ostatnie zmiany  

w budżecie. Jakby to było robione, to bym punktu nie wprowadzał. 
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Dokumenty są publikowane z 3-miesięcznym opóźnieniem, co jest 

działaniem na szkodę społeczeństwa.” 

Radca Prawny, Anna Balcerczyk odp., że w Urzędzie nie ma tajnych 

dokumentów, każdy zainteresowany może uzyskać  informację w konkretnej 

sprawie. Nie ma tutaj mowy o żadnej szkodzie społecznej.  

Wójt Gminy stwierdził, że jeżeli radny kwestionuje pracę Urzędu, to 

powinien przyjść i przekonać się, jak pracownicy wykonują swoją codzienną 

pracę. Osoba, która zajmuje się stroną internetową, pisze również wnioski             

o dotacje, więc jeżeli sprawa jest terminowa, to należy ją zrealizować              

w pierwszej kolejności. Dlatego czasem materiały są publikowane                        

z opóźnieniem.  

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że radni powinni obradować 

rzeczowo, krótko i na temat, co pozwoli pracownikowi na terminowe 

opracowywanie i publikowanie uchwał. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że uchwały w sprawie zmian w budżecie nie 

są zamieszczane na stronie internetowej. Radny powinien się przygotować do 

sesji na podstawie poprzednich uchwał, jednak nie ma takiej możliwości. 

„Proszę spojrzeć na stronę internetową, kiedy są publikowane uchwały, panie 

Kruszakin.” 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że uchwały są wysyłane do nadzoru 

prawnego oraz do RIO i dopiero po ich zaakceptowaniu mogą być 

publikowane na stronie internetowej. 

Radca Prawny, Anna Balcerczyk wyjaśniła, że wszystkie uchwały są 

sprawdzane przez nadzór prawny, jednak nie wszystkie podlegają publikacji 

w Dzienniku Urzędowym, tylko te, które tego wymagają. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Proszę sprawdzić, kiedy są publikowane uchwały w Dzienniku Urzędowym. 

Jak będziemy czekać na RIO, czy Wojewodę, to minie termin, w którym 

radny może złożyć skargę na tą uchwałę do Wojewody. Później już tylko 

można oddać sprawę do sądu.” 

Radca Prawny, Anna Balcerczyk wyjaśniła, że prawo to nie jest matematyka, 

ponieważ stosowanie przepisów zależy od interpretacji prawników oraz 

orzeczeń sądowych. Zaskarżenie uchwały wymaga wykazania interesu 

prawnego. 

Radna Małgorzata Broniecka zaproponowała, aby 7-dniowy termin publikacji 

pozostawić w przypadku protokołów z sesji. Jednak jeżeli chodzi o uchwały, 

to powinny być publikowane po formalnym zatwierdzeniu przez Wojewodę              

i RIO.   

Następnie radna odczytała zapisy w protokole komisji wspólnych z dnia 

12.02. br.: „Radny Marcin Cichosz złożył formalny wniosek o włączenie 

radnej Bronieckiej do Komisji Oświaty i poszerzenie składu komisji do 6 

osób. W wyniku głosowania radni jednogłośnie poparli ww. propozycję.” 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jednak zmieniła się sytuacja, 

ponieważ radna może obecnie brać udział w posiedzeniu komisji wspólnych 
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jako członek komisji stałej. Poza tym większość radnych jest członkiem tylko 

jednej komisji. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że dla jednej radnej nie będziemy zmieniać 

statutu. 

Radna Małgorzata Broniecka zawnioskowała o dokonanie zmian w § 66 ust. 

1, gdzie zapisano: „Komisje składają się z przewodniczącego oraz 

pozostałych członków w liczbie 4” poprzez dodanie słowa „co najmniej”. 

Tym samym brzmienie ww. art. będzie następujące: „Komisje składają się                

z przewodniczącego oraz pozostałych członków w liczbie co najmniej 4.” 

Radny Ryszard Ilski stwierdził, że zmiany w statucie były analizowane przez 

każdą komisję stałą, więc stanowisko powinno być wypracowane. Zachodzi 

zatem pytanie, w jakim celu zwoływano komisje, skoro dyskusja jest 

prowadzona od początku.  

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że nie jest członkiem żadnej 

komisji stałej, więc nie została zapoznana ze zmianami w statucie. Dlatego 

ma prawo obecnie zadawać pytania.  

Radna Adela Puchała przypomniała, że komisja statutowa została powołana, 

aby dokonać zmian w celu włączenia radnej Bronieckiej do składu komisji 

stałej, co jednak nie zostało zrealizowane. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że zgodnie z ustaleniami komisja 

rewizyjna należy do komisji stałych Rady Gminy, więc nie ma potrzeby 

włączania radnej do składu komisji. 

W wyniku głosowania przyjęto następujące zmiany w statucie: 

1) w § 51 dodaje się ust. 4 w brzmieniu: 

„4. Protokół sesji oraz uchwały publikuje się na stronie internetowej Urzędu 

Gminy w ciągu 14 dni po formalnym przyjęciu ich przez Radę.” 

(za – 12 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów) 

2) w § 66 ust. 1 otrzymuje brzmienie: 

„Komisje składają się z przewodniczącego oraz pozostałych członków                   

w liczbie co najmniej 4.” 

(za – 6 głosów, przeciw - 2 głosy, wstrzymało się – 4 głosy) 

Nieobecny podczas głosowania radny Daniel Pyrgiel.  

  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 9 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się  - 3 głosy) i podjęła uchwałę Nr XVIII/103/2016 

zmieniającą uchwałę w sprawie statutu gminy Kraszewice, 

która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny podczas głosowania radny Daniel Pyrgiel. 
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6)  umieszczenia tablicy pamiątkowej, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

12 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 12 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVIII/104/2016 w sprawie  

umieszczenia tablicy pamiątkowej,  

która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny podczas głosowania radny Daniel Pyrgiel.  

 

7) przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci                    

i młodzieży zamieszkałych na terenie Gminy Kraszewice, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 12 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVIII/105/2016 w sprawie  

przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci                    

i młodzieży zamieszkałych na terenie Gminy Kraszewice, 

która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny podczas głosowania radny Daniel Pyrgiel. 

 

8) określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym 

uczniom z terenu Gminy Kraszewice. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

W § 4 pkt 6 zostanie dodane zdanie „w konkursach, olimpiadach”, co 

pozwoli na sprecyzowanie rodzaju promocji. Zatem całość ww. przepisu 

będzie następująca: „Swoimi osiągnięciami w konkursach, olimpiadach 

promuje gminę w regionie, województwie, kraju i za granicą.” 

Ww. zmiana została zaproponowana przez radną Adelę Puchała na 

posiedzeniu komisji budżetu. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Pytanie do radcy prawnego: czy regulamin będzie obowiązywał wstecz.” 

Radca Prawny, Anna Balcerczyk odp., że uchwała wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego i dotyczy tylko uczniów, którzy po tym terminie spełniają 

warunki do otrzymania nagrody. 
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Radna Adela Puchała stwierdziła, że regulamin nie dotyczy uczniów klas I – 

III, którzy biorą udział w konkursach na szczeblu powiatowym. 

Wójt Gminy stwierdził, że uczniowie ci zostaną docenieni poza regulaminem. 

  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano  

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

11 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 11 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVIII/106/2016 w sprawie  

określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym 

uczniom z terenu Gminy Kraszewice, 

która stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Nieobecni podczas głosowania radni Daniel Pyrgiel i Sylwester Gołdyn. 

 

Punkt 10. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radny Marcin Cichosz zaproponował, aby organizować sesje Rady 

Gminy w jeden określony dzień tygodnia o godz. 8.00, ponieważ o tej porze 

nie panują jeszcze wysokie temperatury. 

Przewodniczący Rady Gminy odp., że od miesiąca września podejmie 

starania o to, aby organizować sesje w stałym dniu tygodnia. Jest to jednak 

uzależnione od planu lekcji. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Skoro już przegłosowaliśmy statut i tam jest zapis, że w posiedzeniach Rady 

Gminy uczestniczy radca prawny. Druga sprawa, jest początek nowego roku, 

więc jest szansa dograć termin sesji z radcą prawnym, aby była obecna na 

sesjach.” 

Radca Prawny, Anna Balcerczyk odp., że praca w urzędzie nie jest jedyną 

formą zatrudnienia, dlatego trudno powiedzieć, jaki termin będzie 

najdogodniejszy. Będą czynione starania w kierunku ustalenia określonego 

dnia w porozumieniu z Przewodniczącym Rady, tak aby radca prawny mógł 

uczestniczyć w sesjach Rady Gminy. 

2) Radny Jan Kędzia zgłosił wniosek o włączenie do porządku obrad 

następującego punktu: „Rada Gminy upoważnia Wójta do poczynienia starań 

o odzyskanie mienia szkolnego w ilości 17 ha w miejscowości Jaźwiny.” 

W wyniku głosowania Rady Gminy przyjęła wniosek jednogłośnie. 

(za – 11 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

Nieobecni podczas głosowania radni Daniel Pyrgiel i Sylwester Gołdyn. 

3) Radny Jan Kędzia zwrócił się z prośbą o opinię prawną odnośnie uchwały 

Rady Gminy z roku 2007 w sprawie zaliczenia dróg położonych na terenie 

gminy do kategorii dróg gminnych, czy ww. uchwała zawiera wady prawne. 

Uchwała została ogłoszona w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego nr 89, poz. 2306, s. 1931. 

Wójt Gminy stwierdził, że radny Kędzia na temat ewidencji dróg lokalnych 

wie już wszystko. Odbyło się spotkanie, na którym wyjaśniano radnemu te 
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kwestie z udziałem kierownika PZD w Ostrzeszowie oraz pracowników 

urzędu. W chwili obecnej nie mamy własności dróg, dlatego należy te sprawy 

uporządkować. Natomiast, co do zachowania radnego, to należy przypomnieć 

o składanym przyrzeczeniu o dbaniu o dobre imię gminy w kontekście 

rzucanych oskarżeń. Konkretne zarzuty należy składać na piśmie. Zachodzi 

pytanie, czy radni, zgłaszający zastrzeżenia również postępują zgodnie                       

z prawem. Kwestia wody, dróg oraz niepublikowania uchwał to trzy tematy, 

które ciągle powracają. Ww. sprawy były wielokrotnie wyjaśniane                            

i tłumaczone, jednak bez rezultatu. Następnie dodał, że jeżeli w prasie ukaże 

się artykuł o złej jakości wody, to sprawa zostanie przeniesiona na drogę 

prawną. 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że jeżeli radny działa przeciwko 

klubowi, to powinien być z niego usunięty. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że chce tylko, aby było jasno i przejrzyście. 

4) Przewodniczący Rady Gminy przekazał podziękowania za pomoc przy 

organizacji festynu z okazji Dnia Dziecka oraz zaprosił na tę uroczystość, 

która odbędzie się w dniu 5.06. br.  
 

Punkt 11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

 

Punkt 12. Zakończenie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 1510 XVIII sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

 

   Protokołowała:                             Sekretarz Obrad  

XVIII sesji Rady Gminy 

/-/ Paulina Gajdka                       

                 /-/ Ryszard Ilski 
 


